

(b) The *shirs* in question had to be annulled because of the proven participation of outsiders, and there was insufficient time to reconvene them;

(c) The Administration is under no obligation to reimburse unauthorized expenditures in connexion with *shirs*;

2. *Decides* that no action by the Council is called for.

732nd meeting,
23 July 1956.

1577 (XVIII). Petition from Mr. Salah Barre Issa and others (T/PET.11/656)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Salah Barre Issa and others concerning Somaliland under Italian administration in consultation with Italy as the Administering Authority concerned,⁸⁷

Draws the attention of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative, in particular that the complaint of the petitioners had been brought before the Gardo school committee and that there had been no criticism of the Libyan school teacher in question.

727th meeting,
16 July 1956.

1578 (XVIII). Petition from Mr. Hasci Egal Samantar and others (T/PET.11/658)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Hasci Egal Samantar and others concerning Somaliland under Italian administration in consultation with Italy as the Administering Authority concerned,⁸⁸

Draws the attention of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative, in particular that:

(a) The death of Mr. Farah Elmi Ali Mohamed had occurred during an incident at Mogadiscio on 28 August 1954;⁸⁹

(b) The petitioners are free to submit their case to a court of law;

(c) The Administration would consider sympathetically any request for assistance which the dependents of the deceased might submit.

727th meeting,
16 July 1956.

1579 (XVIII). Petition from Mr. Scekdon Nur Mohamud (T/PET.11/659)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Scekdon Nur Mohamud concerning Somaliland under Italian administration in consultation with Italy as the Administering Authority concerned,⁹⁰

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority;

⁸⁷ See T/PET.11/656, T/OBS.11/81, T/L.676.

⁸⁸ See T/PET.11/658, T/OBS.11/75, T/L.676.

⁸⁹ See Council resolution 1136 (XV) of 28 March 1955.

⁹⁰ See T/PET.11/659, T/OBS.11/74, T/L.679.

b) Les *chirs* dont il s'agit ont dû être annulés en raison de la participation avérée d'éléments étrangers et on n'a pas disposé d'un délai suffisant pour les convoquer de nouveau;

c) L'Administration n'est pas tenue de rembourser des dépenses non autorisées afférentes à la réunion de *chirs*;

2. *Décide* que les pétitions n'appellent aucune mesure de la part du Conseil.

732ème séance,
23 juillet 1956.

1577 (XVIII). Pétition de M. Salah Barre Issa et d'autres (T/PET.11/656)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec l'Italie, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Salah Barre Issa et d'autres, concernant la Somalie sous administration italienne⁸⁷,

Appelle l'attention des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que le Comité des écoles de Gardo a été saisi de la plainte des pétitionnaires et qu'aucune critique n'a été formulée à l'égard de l'instituteur libyen en question.

727ème séance,
16 juillet 1956.

1578 (XVIII). Pétition de M. Hasci Egal Samantar et d'autres (T/PET.11/658)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec l'Italie, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Hasci Egal Samantar et d'autres, concernant la Somalie sous administration italienne⁸⁸,

Appelle l'attention des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que:

a) Le décès de M. Farah Elmi Ali Mohamed s'est produit au cours des incidents qui ont eu lieu à Mogadiscio le 28 août 1954⁸⁹;

b) Les pétitionnaires ont le droit de saisir un tribunal;

c) L'Administration étudierait avec bienveillance toute demande d'aide formulée par la famille du défunt.

727ème séance,
16 juillet 1956.

1579 (XVIII). Pétition de M. Scekdon Nur Mohamud (T/PET.11/659)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec l'Italie, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Scekdon Nur Mohamud, concernant la Somalie sous administration italienne⁹⁰,

1. *Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante;

⁸⁷ Voir T/PET.11/656, T/OBS.11/81, T/L.676.

⁸⁸ Voir T/PET.11/658, T/OBS.11/75, T/L.676.

⁸⁹ Voir la résolution 1136 (XV) du Conseil, en date du 28 mars 1955.

⁹⁰ Voir T/PET.11/659, T/OBS.11/74, T/L.679.